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Dagsorden 
 

1)  Valg af dirigent 

 

2)  Bestyrelsens beretning for det forløbne år 

 

3) Fremlæggelse til godkendelse af det reviderede regnskab for det forløbne 

år  

 

4) Behandling af indkomne forslag: 

Der er ingen indkomne forslag 

 

5) Fremlæggelse til godkendelse af budget for indeværende regnskabsår, 

herunder fastlæggelse af:   

a) Udligningsbeløb     

b) Beddingspladsleje ved Kanalhavnen   

c) Krangebyr på beddingspladsen ved Kanalhavnen  

d)  Klubkontingent  

e) Opsparingsbeløb  

f) Lånepladskontingent  

g) Gæstepladsleje  

h) Andelsbevis 

 

 

 

6) Valg af formand. 

Torben Søndergaard Nielsen genopstiller. Der er ikke modtaget andre 

kandidater.  

 

7) Valg af hovedkasserer. 

Erik Hansen genopstiller. Der er ikke modtaget andre kandidater. 

 

8) Valg af 2 bestyrelsesmedlemmer 

Søren Svarrer genopstiller 

Rene Nielsen genopstiller 

 

9) Valg af 2 suppleanter for de fire generalforsamlingsvalgte  

                   bestyrelsesmedlemmer. 

 Karsten Thomassen genopstiller ikke 

Kim Svare genopstiller 
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Kenn Christoffersen opstiller 

 

10) Valg af 2 revisorer samt en revisorsuppleant  

Lis Møller genopstiller som revisor 

Michael Nielsen genopstiller som revisor 

  

Henrik Ludvigsen genopstiller som revisorsuppleant  

  

11) Valg af diverse udvalgs kontaktpersoner til hovedbestyrelsen 

o Aktivitetsudvalget – Steen Jørgensen opstiller 

o Kapsejladsudvalget – Peter Frederiksen genopstiller  

o Svømmeudvalget – Flemming Hartvig genopstiller 

o Kran- og beddingspladsudvalget – Thomas Flou genopstiller 

o Sejlerskole – Michael Nielsen genopstiller ikke 

 

12) Eventuelt 
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Hovedbestyrelsens beretning 
 

Hovedbestyrelsen har i 2023 bestået af:  

 

• Formand Torben Søndergaard Nielsen 

• Hovedkasserer Erik Hansen 

• Næstformand Rene Nielsen 

• Referent Søren Svarrer   

• Fra Inderhavnen Karen-Sofie Bolm  

• Fra Yderhavnen Carsten Ellgaard 

• Fra Kanalhavnen Ronnie Dahl 

• Fra Jolleafdelingen Jesper Johansen 

 

Hovedbestyrelsens arbejde  

De større opgaver som hovedbestyrelsen har taget sig af, har primært fordelt sig på følgende 

områder: 

• Understøtte den fælles klubkultur  

• Sag med Næstved Havn og Næstved Kommune om Ydernæs, herunder udvidelse 

af beddingspladsen 

• Drift af kran og beddingsplads ved Kanalhavnen 

   

Status på antal medlemmer gennem de seneste år i NSK: 

2023      462 medlemmer 

2022      474 medlemmer 

2021      484 medlemmer 

2020      460 medlemmer 

2019      443 medlemmer 

2018      440 medlemmer 

2017                   411 medlemmer    

2016        436 medlemmer 
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2015           427 medlemmer 

2014          447 medlemmer 

2013             446 medlemmer 

2012                459 medlemmer 

 

Understøtte den fælles klubkultur 

Der er en god stemning og godt samarbejde overalt i klubben. Det blev tydeligt bekræftet i 

december på et fællesmøde for alle bestyrelsesmedlemmer på tværs af klubben.  

Klubbens struktur afspejler, at vi overordnet er en samlet klub med fire afdelinger og 

mulighed for både at træffe fælles og lokale beslutninger. Det giver ejerskab og skaber 

motivation og konkrete muligheder for både at gøre brug af fællesskabet og det lokale klubliv.  

Det giver det enkelte medlem en masse fordele. Det er helt unikt for Næstved Sejlklub, at vi 

selv har tre havne med hver deres særkende og muligheder. Den fælles struktur giver også en 

helt unik styrke, hvor vi solidarisk har muligheder for at hjælpe hinanden og være fælles om 

alle klubbens respektive faciliteter og tilbud. 

Der er et godt grundlag for, at vi bliver ved med at påskønne klubbens mange muligheder og 

tilbud.  

Det er glædeligt at se hvor gode alle er til at understøtte vores harmoniske klubliv. På den 

måde anerkender vi værdien af, at klubben er en helhed.  

Det er en fornøjelse at se, hvordan vi byder hinanden velkommen, når vi besøger hinanden på 

tværs af vores respektive afdelinger. Her er det helt naturligt at man giver hinanden 

mulighed for at forlænge besøget, når der er ledige bådpladser. 

I 2023 indgik sejlklubben et samarbejde med Line Willum Petersen om at undervise i 

navigation i forhold til eksamen til Duelighedsbeviset. Det har været en stor succes. Alle 12 

deltagere bestod eksamen. Stort tillykke til alle 12. Det er aftalt med Line, at hun i 

samarbejde med sejlklubben gentager tilbuddet i efteråret om undervisning i duelighedsbevis 

og i Yachtskipper 3. Sejlklubben kan selvfølgelig kun opfordre til, at alle medlemmer som 

minimum har bådførerkompetencer der svarer til pensum til et duelighedsbevis. 

 

Sag med Næstved Havn og Næstved Kommune om Ydernæs, herunder udvidelse af 

beddingspladsen 

NSK har i ca. 10 år forhandlet med Næstved Havn og Næstved Kommune om vores 

nødvendige udvidelser af landfaciliteter på Ydernæs til bådopbevaring. De seneste år har 

fokus været på sejlklubbens ønske om at fastholde vores eksistens på Ydernæs. 

Disse forhandlinger har siden 2019 været præget af byrådets beslutning om at flytte 

erhvervshavnen fra Indre Næstved Havn til en placering udenfor Svingbroen.  



7 
 

Status på sagen er, at der er aktuelle forhandlinger i gang om at få fornyet lejekontrakten på 

Ydernæs. Det skal bemærkes, at dette sker i en situation, hvor erhvervshavnens placering 

endnu ikke er fastlagt. Det betyder, at kommunen anerkender vores fortsatte eksistens på 

Ydernæs, og fjerne samtidig den frygt vi haft om, at erhvervshavnen skulle overtage vores 

arealer på Ydernæs.  

I skivende stund ønsker kommunen at afvente en placering af erhvervshavnen inden vi også 

får indskrevet i lejekontrakten, at vi kan udvide beddingspladsen som der tidligere er givet 

tilsagn om. 

Selvom disse forhandlinger endnu ikke er afsluttet, er det hovedbestyrelsens opfattelse at der 

nu er en politisk situation, som giver os grundlag for en meget stor optimisme om, at vi har en 

fortsat fremtid på Ydernæs.  

Da kontraktsituationen stadig er ”fugle på taget” må vi vente lidt endnu med at trække 

champagnen op og lykønske hinanden. 

 

Drift af kran- og beddingsplads ved Kanalhavnen 

Der er fortsat stor interesse for at benytte vores bådkran og stativsystemer. Beddingspladsen 

er igen i år fyldt op med både.   

Den store interesse for beddingsplads ved Kanalhavnen påvirker også belastningen på 

servicefaciliteterne. Hovedbestyrelsen opfordrer til, at alle medlemmer fortsat efterkommer 

reglerne for masteopbevaring, så der er rimelige pladsforhold i masteskuret på Kanalhavnen 

samt på mastereolen på beddingspladsen. Hovedbestyrelsen takker for forståelsen og for at 

efterkomme disse regler. 

Med Thomas Flou som pladsmand gør alle vores kranfører et kæmpe arbejde som frivillige 

kranfolk, som på bedste vis servicerer alle brugerne til kran- og beddingspladsen. Der bliver 

lagt rigtig mange timer i dette arbejde, som altid bliver udført på en rolig og tryg måde med 

stor dygtighed og godt humør.  

Klubben har efterhånden fået stor erfaring i bådhåndtering. Selvom alle gør deres bedste, 

opstår der ind imellem situationer, hvor der sker skade på en båd og hvor der efterfølgende 

skal placeres et forsikringsmæssigt ansvar. Det er den enkelte bådejeres eget ansvar at få 

justeret og løsnet understøttelsespunkterne når båden er parkeret og båden har sat sig i 

stativet. Sejlklubben anbefaler, at man kaskoforsikrer sin båd, så der altid er dækning for 

eventuelle skader. 

Hovedbestyrelsen følger processen med placering af erhvervshavnen. Så snart der er politisk 

grundlag for det vil vi påbegynde arbejdet med udvidelse af beddingspladsen.  

 

Aktivitetsudvalget 

Steen Jørgensen har været tovholder for Aktivitetsudvalget. 

Steen har gjort et stort arbejde for bl.a. at hygge om os og sætte rammerne, når vi samles til 

de forskellige fællesarrangementer. 
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Klubben takker Steen for sin fine indsats 

  

Kapsejladsudvalget 

Der blev sejlet 16 onsdagssejladser i løbet af sæsonen som hverken var hæmmet af Corona 

eller lukkede broer. Der var tilmeldt 17 både fordelt i 6 løb så der var masser af mulighed for 

at vinde rødvin. Den knap så populære hvidvin blev udryddet i løbet af sæsonen. Vejret var 

gennemgående godt med svage vinde, et par aftener var der lidt mere gang i den. 

Endnu en gang mistede vi et par bøjer hvor det lykkes at bjerge en af dem som jeg husker det. 

Igen var Claus på pletten med sit hold af hjælpere for at sikre at vi havde noget at sejle efter. 

Det er imponerende som sand kan slide en kæde op i løbet af ganske kort tid. 

Claus og Co tak for indsatsen. 

Smålandshavet Rundt blev gennemført i let til god vind med 7 tilmeldte både. Sejladsen 

startede i let til ingen vind men endte med fin luft til den afsluttende del af sejladsen, faktisk 

ligesom vejrprofeterne have forudsagt. 

Efterfølgende var der mad, god stemning og præmieuddeling – der var præmier til alle -  i 

Karantænehuset til de sene timer. En fin dag på vandet og sammenkomst i Karantænehuset. 

Klubmesterskabet blev efter lidt tilløb også gennemført. Der var 9 både tilmeldt, der blev 

sejlet 4 sejladser i godt vejr og passende vind. Efterfølgende var der fest og præmier til alle i 

Skipperstuen 

Klubmester blev Lille Stygge Ulv, tillykke med det. 

Tak til Flemming for at være stævneleder. 

Endnu et hyggeligt stævne med masser af røverhistorier fra de store have 

Igen en stor tak til Flemming, Claus, Niels og andre hjælpere for at håndtere 

kapsejladsmærkerne uden dem ingen sejlads. Håber i også tager en tørn til næste år og at alle 

mærkerne bliver på deres plads 

Også en stor tak til alle deltagerne uden jer ingen sejlads.  

Det kunne også være rigtigt hyggeligt hvis der kom endnu flere og legede med. Der kan godt 

sejles uden måler brev og man behøver ikke være super skrap kapsejler, blot man kan 

håndtere sin båd og kender søfartsreglerne 

Jeg glæder mig til at se alle igen og håber på at endnu flere vil deltage, det er jo bare for sjov 

og hygge.  

På falderebet et par ønsker og aktiviteter.: 

• Kurt og Bjørn har lovet at hjælpe til med planlægningen og måske nogle nye 

initiativer i 2023, tak for det. 

• En VHF så vi kan kommunikere og evt. lave nedtælling til starten. 
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• Samarbejde med de andre klubber i området så vi kan se flere til Smålandshavet 

rundt. 

• Vi vil gerne kunne lægge resultaterne ud på vores hjemmeside efter hver sejlads. 

På Kapsejladsudvalgets vegne  

/peter 

 

Stor tak til Peter og hans hjælpere 

 

Svømmeudvalget  

Det har jo været en stille sæson på svømmeholdet. Vi har haft en tid tidligt lørdag morgen, 

men den er der ingen der har benyttet sig af. 
 

Vi har været til orienteringsmøde i den nye svømmehal. Det ser spændende ud, og vi har søgt 

om at få en tid både tirsdag og onsdag tidligt på aftenen, når den forhåbentlig åbner sidst i 

2024. Så må vi se om vi får en af dem.  

 

Jeg skal nok skrive på hjemmesiden når der er nyt. 

Flemming 

 

Stor tak til Flemming for hans indsats.  

 

Sejlerskolen 

I sæsonen 2023 gennemførte sejlerskolen tre aftenhold med 15 kursister. 

Der var desværre ikke tilslutning til at tage i svømmehallen og teste redningsmidler, så den 

redningsflåde jeg fik sponseret, står stadig på depotet. 

Til sæsonen 2024 er der indtil videre 11 på listen og der kommer ofte otte-ti stykker til i løbet 

af foråret. Sejlerskolen har valgt at notere henvendelser på ventelisten som vanligt, så hvis 

det lykkedes at finde en ny leder, så er der elever til et 2-3 hold. 

De er alle gjort opmærksom på, at det ikke er sikkert at der bliver en sejlerskole i 2024 

Sejlerskolen har ja fra en instruktør og et måske fra en anden 

Jeg har valgt at stoppe efter 2023 sæsonen, fordi jeg må erkende at jeg ikke har energien og 

tiden til at vedligeholde bådene og vil derfor også anbefalet HB, at båden bliver skrabet i 

bund, primet og bundmalet af professionelle, jeg har set at bl.a. rent skib kører nogle tilbud, 

man kunne eventuelt vælge coppercoat så det ikke skal gøres mere. 

Michael 
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Stor tak til Michael og de øvrige instruktører. Der har endnu ikke meldt sig en afløser til 

Michael. Hovedbestyrelsen understreger vigtigheden af at vi har en Sejlerskole. Sejlerskolen 

er en hel unik mulighed for dels at introducere nye sejlere til klubben, men selvfølgelig også et 

rigtigt godt tilbud til at lære at sejle eller dygtiggøre sig.  

Hovedbestyrelsen håber meget på, at det lykkedes at finde en afløser og opfordrer alle 

interesserede i, at henvende sig og få svar på eventuelle spørgsmål. Sejlerskolens eksistens er 

afhængig af, at der er en tovholder.  Indtil vi får en ny tovholder, kan vi desværre ikke tilbyde 

Sejlerskolen som en aktivitet. 

 

Jolleafdelingen 

Jolleafdelingen har nu eksisteret i 8 år efter genstarten i 2015. Hvert år har givet nye 

erfaringer, og hvert år er jolleafdelingen blevet mere robust i arbejdet med at drive og udvikle 

afdelingen. 

Det drivende for jolleafdelingen er, at det er et dejligt sted at være for de unge sejlere og de 

voksne windsurfere. Og det er lykkedes hvert år. Bestyrelsen, trænerne og hjælperne arbejder 

godt sammen og giver støtte og plads til hinanden, så vi alle kan udvikle os. 

I 2023 har jolleafdelingen haft 24 medlemmer fordelt på 7 optimister, 5 fevajoller, 6 

windsurfere og 6 private joller. Vores succeskrav er 25 medlemmer, som er afstemt med 

hovedbestyrelsen, så i år har vi været et medlem under vores succeskrav. Vi vil derfor have 

ekstra fokus i 2024 på at tiltrække flere medlemmer. 

Trænersituationen er stabil og velfungerende. Vi har 3 trænere, som er proaktive med selve 

træningerne og udviklingen af dem. Trænerne deltager også på relevante kurser hos Dansk 

Sejunion.  

Det sejlende materiel forefindes i rette mængde og er vedligeholdt. 

Flydebroen og den faste bro er i god stand, og særligt den faste bro er blevet testet meget den 

seneste tid med de forhøjede vandstande, men den klarer det fint.  

Klubhus og bedding er begge i ringe stand, og der skal på sigt findes løsninger på dette. Det er 

dog ikke akut, og der er tid til at undersøge og vælge de rigtige løsninger.  

Samlet set fungerer jolleafdelingen stabilt og tilfredsstillende. 

Kenneth 

 

Stor tak til Kenneth og hans hjælpere 

 

Årets klubkammerat 2023 

Der er 4 nomineringer til årets klubkammerat. 
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De nominerede er:  

 Mads Frederiksen  

 Henrik Stensholm 

 Kim Larsen  

 Georg Zakariasen  

 

Det vil senere på hovedgeneralforsamlingen blive afsløret, hvem der får prisen. 

---- 

Stor tak til alle, som på hver sin måde har bidraget til det gode klubliv. 

 

Med sejlerhilsen 

Hovedbestyrelsen 

 

  


